
   
 

Reactie internetconsultatie Regeling werkzaamheden derden CBS 

MKB-Nederland en VNO-NCW pleiten ervoor dat brancheorganisaties onder de ministeriele 
regeling nog steeds onderzoeken – met een waarde tot 10.000 euro - kunnen onderbrengen bij 
het CBS. VNO-NCW en MKB Nederland vinden dat branches onverkort de mogelijkheid 
moeten behouden betrouwbare CBS-sectorcijfers te verkrijgen waarmee zij hun 
maatschappelijke taak goed kunnen vervullen. 

Ondernemerschap is de drijvende kracht van onze economie. De groei en de ontwikkelingen 
in de ondernemingen en in het ondernemerschap bepalen in grote mate onze verdienkracht. 
Brancheverenigingen vervullen een grote rol in het ontsluiten van kennis over ontwikkelingen 
in sectoren. Kennis die vervolgens door ondernemers benut wordt om hun bedrijf te 
versterken en maatschappelijke doelstellingen te realiseren.  

Het belang van sectordata: 

Ondernemers hebben de plicht om bedrijfsgegevens aan te leveren aan het CBS. Hoewel dit 
een behoorlijke administratieve last is voor bedrijven, levert het veel nuttige data op. Voor de 
leden van VNO-NCW en MKB-Nederland zijn veel van de openbaar beschikbare gegevens 
onvoldoende gedetailleerd voor het goed informeren van ondernemers over relevante trens en 
ontwikkelingen. Zo geven SBI-codes een te grofmazig beeld van bedrijfssectoren. Daarom is 
het essentieel dat brancheorganisaties de mogelijkheid blijven behouden om door CBS 
onderzoek te laten doen. Hiermee komt belangrijke informatie beschikbaar voor de opgave 
om hun sector te laten groeien en bloeien. Het gaat dan om zaken als digitalisering, 
aansluiting van het onderwijs op de behoefte van bedrijven en maatschappelijke opgaven op 
bijvoorbeeld het terrein van duurzaamheid. Al de CBS-informatie komt bovendien openbaar 
beschikbaar, zodat alle belanghebbende partijen hiervan kunnen profiteren.  

Kortom: brancheorganisaties zijn data-driven organisaties. De behoefte aan goede, 
betrouwbare sectorgegevens is de laatste jaren alleen maar toegenomen. Vroeger genereerden 
de product- en bedrijfschappen veel sectordata en ook het ministerie van Economische Zaken 
heeft in het verleden vaker onderzoek naar sectoren laten uitvoeren. Die kennisinfrastructuur 
is de laatste jaren versoberd. Nu zijn brancheorganisaties sterk afhankelijk van de data van het 
CBS, die is aangeleverd door de bij hen aangesloten ondernemers. Wat ons betreft zit hier wel 
een wederkerigheid in. De ondernemers die een behoorlijke inspanning moeten doen om 
periodiek gegevens aan het CBS te leveren, zouden tenminste mogen profiteren van deze 
data-inzameling door middel van sectoronderzoek door hun brancheorganisatie.  

 


